
 

1 

 

BRMG-KRW-X.0012.16.2015 
 

Protokół Nr 18-16/2015 
z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się dnia 29 października 2015 roku (czwartek), 
rozpoczęte o godz. 8: 45, w sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 18 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym. Porządek stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następującej sprawy: 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy 
Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie realizacji 
Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – budowa i modernizacja systemu 
odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta 
Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 446. 
 
Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem przedmiotowego projektu chwały, 
zawartego w druku nr 446 i będzie rozpatrywany w punkcie 1.1. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za- jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji i będzie rozpatrywała w punkcie 1.1. 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego pt. „Budowa/przebudowa 

drogi eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej na odcinku od 

km1+692 do km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół zbiornika 

Augustowska”, planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-

krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 445. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli zmiany 

Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie 
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realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – budowa i 

modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, 

zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański 

– druk nr 446. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 3 głosami za. 
 

 

PUNKT - 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego pt. „Budowa/przebudowa drogi 
eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej na odcinku od km1+692 do 
km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół zbiornika Augustowska”, planowanej 
do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku 
Oruńskiego” – druk nr 445.Oryginał projektu uchwały – druk nr 445 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 października 2015 r. 
Sprawa: BRMG - S.0006.445.2015  
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że przygotowujemy 
się do realizacji przedsięwzięcia, które będzie polegało na budowie i przebudowie 
drogi eksploatacyjnej i nadanie też jej funkcji trasy rowerowej. Biegnie ona 
wzdłuż Potoku Oruńskiego i w koło zbiornika „Augustowska” poniżej pętli 
Łostowicka - Świętokrzyska. Ten obszar zgodnie z przepisami jest Zespołem 
Przyrodniczo – Krajobrazowym Doliny Potoku Oruńskiego, i przepisy mówią, że 
powinniśmy pozyskać uzgodnienie Rady Miasta Gdańska tej inwestycji. Oczywiście 
dokumentacja jest przygotowywana z wszystkimi obowiązującymi przepisami 
środowiskowymi u uchwałą Rady, która szczególną uwagę zwraca na inwestowanie 
w tym obszarze.  Przygotowujemy projekt techniczny dokładnie zgodnie z tymi 
przepisami i wnosimy o udzielenie przez państwa pozytywnej opinii. Już kiedyś 
tak realizowaliśmy zbiornik „Augustowska” i przebudowa kawałka drogi 
dojazdowej do pętli Łostowicka – Świętokrzyska, tej, która schodzi od strony 
osiedli Kolorowe. Ten fragment tego przejścia też przebiegał przez ten obszar i 
też prosiliśmy państwa o opinię. 
 

Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 

DYSKUSJA: 
 

Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Nie było protestów mieszkańców? 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wręcz przeciwnie. Jest oczekiwanie mieszkańców. W miejsce takiej zwykłej drogi 
eksploatacyjnej już zużytej będziemy wykonywać nową drogę technologiczną, ale 
taką, po której da się funkcjonować, jako ciąg pieszo-rowerowy. 
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Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Rozumiem, że piesi będą bezpieczni, bo rowerzyści czasem osiągają niezłe 
prędkości na tych trasach. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tutaj bezkolizyjnie będą mogli się poruszać. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Panie dyrektorze chciałabym tylko dopytać. Droga eksploatacyjna, czy to oznacza, 
że to będzie mniej więcej taki rodzaj drogi, która jest w tej chwili wzdłuż Kanału 
Raduni, czy my już dzisiaj wiemy, jaki to rodzaj będzie i, czy to będą rzeczywiście 
wydzielone ciągi piesze i rowerowe, czy to będą ciągi pieszo-rowerowe. Czy wiemy 
już dzisiaj, kiedy będzie realizacja tego zadania? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest zadanie, które chcielibyśmy zaprojektować i skończyć projektowanie i 
mieć wszystkie uzgodnienia finalne w roku 2016 i jeżeli tylko będą możliwości 
finansowe, to już w 2016 roku chcielibyśmy zacząć, najpóźniej w 2017 roku, jako 
zakres inwestycyjny. Natomiast z punktu widzenia zakresu, który chcielibyśmy 
tam zaprojektować, to taki właśnie jak w przypadku Kanału Raduni. To nie będzie 
droga rowerowa, to nie może być droga rowerowa, jako wydzielona droga, tylko 
trasa rowerowa, czyli takie miejsce, które będzie łączyć ruch pieszo- rowerowy 
ze wspólnym, że tak powiem poszanowaniem się nawzajem.  
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Żeby nie było kolizji pieszych z rowerami. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To nie będzie wyznaczenie drogi rowerowej i wyznaczenie chodnika itd. Chcemy 
wykorzystać drogę technologiczną na to, na co nam pozwalają przepisy, nie będzie 
to droga rowerowa- czerwona, tylko to będzie wspólny ciąg. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Ponieważ to nie będzie trasa rowerowa. W związku, z czym rowerzyści muszą się 
bardzo liczyć z pieszymi i muszą się liczyć z bezpieczeństwem itd.? Tak to 
rozumiem. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Oczywiście. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Czy można w jakiś sposób na takiej trasie wskazać pierwszeństwo pieszych nad 
rowerzystami, żeby w ten sposób zapewnić bezpieczeństwo? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z zarządzania ruchem są możliwe trzy takie operacje, jeśli włączymy taki wspólny 
obszar, kiedy na znakach rower jest nad pieszym na niebieskim oznakowaniu - to 
jest pierwszeństwo dla rowerów, bądź, kiedy są przedzielone na znaku niebieskim 
równolegle do siebie: pieszy i rower – to trzeba wspólnie tutaj sobie radzić. I 
pieszy jest nad rowerem na oznakowaniu- wtedy pieszy ma pierwszeństwo. 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Tylko niech każdy wie, co każdy znak oznacza. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Dlatego wspomagamy. Pojawiają się napisy na drodze rowerowej: ustąp pieszym. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego pt. 
„Budowa/przebudowa drogi eksploatacyjnej wraz z funkcją trasy rowerowej 
na odcinku od km1+692 do km 2+132 Potoku Oruńskiego oraz wokół zbiornika 
Augustowska”, planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 445. 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 445. Opinia 
Nr 18-16/33/30/2015 
 

PUNKT - 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 
zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie 
realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej – budowa i modernizacja 
systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej pomiędzy 
Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 446. Oryginał 
projektu uchwały – druk nr 446 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 października 2015 r. Sprawa: BRMG - S.0006.446.2015  
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że państwo radni już 
znają projekt ochrony wód Zatoki Gdańskiej. Tam jest taki szczegół, który polega 
na tym ważnym dla nas, partnerski, że wśród naszych zadań jest jedno zadanie 
Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański. Pan burmistrz podpisał z panem prezydentem 
swego czasu za państwa zgodą porozumienie, w którym określono, ze to 
partnerstwo jest i jakie środki przysługują. Pozyskaliśmy zwiększenie środków, 
które podniosło % dofinansowania. I w taki przypadku solidarni, jako partnerzy 
dzielimy się z Pruszczem Gdańskim pozyskanym zwiększeniem finansowania, i 
dokładnie Pruszcz Gdański otrzyma 390.581,94 gr. I to po prostu musimy 
wprowadzić do porozumienia międzygminnego. Miasto Pruszcz Gdański też do 
swojej rady ubiega się o zgodę na taką zmianę porozumienia. Dobra wiadomość. 
Dostaliśmy po prostu zwiększone finansowanie, bo byliśmy gotowi, bo te zadania 
są ukończone, zrealizowane zgodnie z zasadami. Dofinansowanie jest 
maksymalne, więc uwolnione środki wchłonęliśmy do tego projektu, a musieliśmy 
się w tym przypadku z partnerem podzielić, bo wzrósł % dofinansowania. Proszę o 
pozytywną opinię do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 



 

5 

 

DYSKUSJA: 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Skąd są te środki, jakiego pochodzenia? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Są to środki unijne w dyspozycji Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 
sierpnia 2010 r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej 
– budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, 
zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – 
druk nr 446. 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 34. Opinia Nr 
18-16/34/31/2015 
 

PUNKT - 3 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Dziękuję 
bardzo za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Porządek obrad został 
wyczerpany, zamykam posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 8:55.  
 
 

Przewodniczący 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 

 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 

 
 

 


